
 

 
 
Bent u al op weg naar uw “Collegeverklaring”? 
 
Dynamiseren van de (interne) controle 
 
  
De omgeving waarin het lokaal bestuur opereert is volop in beweging. Denk aan de ontwikkelingen 

omtrent de (on)mogelijkheden van digitaliseren, block chain, big data, aan informatieveiligheid en 

privacy, aan transparantie, aan de inrichting van de omgeving, aan de ontwikkelingen op het sociaal 

domein en zo kunnen we nog wel even doorgaan. Ontwikkelingen waar u als gemeente dan wel uit-

voerende organisatie voor de gemeente invulling aan geeft. Er is een diversiteit aan gegevens en ver-

antwoordingen en op onderdelen ontbreekt het daaraan. Hebt u daar zicht op? Heeft u het overzicht 

nog? Ziet u het nut en/of de noodzaak nog? 

  

Wij pretenderen niet op alle vragen een antwoord te hebben. Wat wél belangrijk is dat u als ge-

meente steeds meer “in control” bent. Dat betekent niet alleen het financieel beheer op orde; daar 

komt veel meer bij kijken. Welke doelen zijn gedefinieerd en zijn die als zodanig gerealiseerd? Is mijn 

organisatie geëquipeerd daar adequaat invulling aan te geven? Heeft u intern de checks en balances 

georganiseerd zodat u met een gerust hart verantwoording af kunt leggen over het gevoerde beleid? 

Of laat u zich verrassen door de accountant? 

  

In de afgelopen jaren hebben we geconstateerd dat met name op het sociaal dat laatste het geval 

was. Pas bij de accountantscontrole kwamen de nodige tekortkomingen aan de orde. Dat is voor nie-

mand leuk. Uiteraard zeker niet voor de organisatie, maar zeer zeker ook niet voor de controlerend 

accountant. Er komt te veel een “wij – zij” discussie. Niet wenselijk, niet effectief e ook niet noodza-

kelijk. De accountant is er niet om iets af te keuren of fout te vinden, maar om aan te tonen dat de 

verantwoording juist goed is! Daar willen we samen met u bij stil staan. Hoe kunnen we ervoor zor-

gen dat de gemeente en de accountant meer gezamenlijk optrekken om zo verassingen achteraf te 

voorkomen. Wat betekent dat voor de interne controle? En hoe kan de externe controle daarop aan-

sluiten. En dan het liefst niet ná afloop van het jaar, maar al gedurende het jaar. Goed voor de orga-

nisatie, goed voor de accountant. Samen op weg naar het optimale resultaat. 

  

Bijkomend voordeel van deze handelwijze is dat die ook perfect aansluit op wat komen gaat: de col-

legeverklaring, of te wel een in control statement. Daarbij verklaart het college in de jaarrekening dat 

voldaan is aan alle relevante wet- en regelgeving (= rechtmatigheid) en dat de verantwoording juist 

en volledig is (= getrouw beeld van de werkelijkheid). 

  

 

 

 

 

 

 



 

Tegen deze achtergrond hebben wij voor u in deze lunchbijeenkomst het volgende programma sa-

mengesteld:

 

• 13:00 – 13:30 Inloop met lunch  

• 13:30 – 14:30  De toekomst beheerst - Prof. Dr. Dick de Waard RA  
     (Professor universiteit Groningen).  
 

Prof. Dr. Dick De Waard RA gaat in op de ontwikkelingen in de 
komende jaren op het gebied van de interne beheersing, de ver-
slaggeving en de controle bij gemeenten. 

• 15:30 – 16:30  Grip op informatiebeveiliging (ENSIA/AVG) - drs. Chiel      
Meulendijks RE en drs. Flip van Ooij RA RE 
 
Informatiebeveiliging is volop in beweging. Met de komst van de 
Eenduidige Normatiek Single Information Audit (ENSIA) worden 
gemeenten vanaf 2017 geholpen om verantwoording af te leg-
gen over informatiebeveiliging. Maar ook de invoering van de Al-
gemene Verordening Gegevensbescherming (AVG), de grootste 
wetswijziging op dit gebied in twee decennia, heeft een enorme 
impact op de wijze waarop gemeenten (persoons)gegevens aan-
toonbaar beveiligen. IT-auditors drs. Chiel Meulendijks RE en drs. 
Flip van Ooij RA RE praten u bij over de laatste ontwikkelingen. 
Beiden hebben 15 jaar ervaring bij een Big4-kantoor. 
 

• 16:30 – 17:30  De wisselwerking van interne en externe controle - Piet Klop RA 
 
Piet heeft 25 jaar bij een BIG4 Accountantskantoor gewerkt. De 
laatste jaren werkt hij als zelfstandig adviseur en is in die hoeda-
nigheid verbonden aan Adlasz. Piet deelt zijn ervaringen in het 
Vestia-dossier en benadrukt daarbij het belang van zowel de in-
terne als de externe controle, maar ook de wisselwerking daar-
van. 

 

Tijdens de presentaties is voldoende ruimte voor een forumdiscussie. 
 
Wij hopen u te mogen verwelkomen op 14 of 23 november! 
 
 
Met vriendelijke groet,  
 
 
 

            


